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Vznikne městská nemocnice?
Mladá fronta Dnes, 22.08.2009
ODS slibuje v předvolební kampani špitál pro zaměstnance městských organizací. Jde o tisíce hlasů
Známé takzvané Murphyho pravidlo říká: Když to nejde silou, tak to půjde ještě větší silou.
Podobným způsobem chce poslanec Boris Šťastný (ODS) vytvořit z Fakultní nemocnice Bulovka v Praze 8 metropolitní
nemocnici. O to se totiž pražští občanští demokraté již tři roky neúspěšně pokoušejí. Město se totiž zatím nedohodlo
s ministerstvem zdravotnictví. A tak v rámci předvolební kampaně nastupuje Šťastný: "Když se nedohodne ani po
podzimních parlamentních volbách, jsem připraven to udělat zákonem," řekl na setkání s novináři Šťastný.
Jenže vytvoření metropolitní nemocnice brání hned několik věcí. Jednak nikdo zatím neví, jak bude vypadat složení
nové Sněmovny, jednak není dořešen způsob transformace fakultních nemocnic na takzvané univerzitní nemocnice.
Studie za 10 milionů "Navíc zatím nikdo neprokázal, jestli Praha tuto metropolitní nemocnici vůbec potřebuje nebo kolik
bude stát. Pokud by se ukázalo, že se městu vyplatí, pak bychom její vznik zřejmě podpořili," říká o projektu opoziční
zastupitel a lídr volební kandidátky sociálních demokratů v hlavním městě Petr Hulinský. Přitom jenom v letošním
rozpočtu si vedení města vyčlenilo na studii o metropolitní nemocnici deset milionů korun. "Studie je hotova, ale ještě
neprošla takzvaným schvalovacím kolečkem v radě hlavního města," uvedl radní pro zdravotnictví Milan Pešák (ODS).
Nemocnice za miliardu Podle studie by město vyšla transformace "Bulovky" na metropolitní nemocnici během deseti let
na zhruba jednu miliardu korun. Již nyní musí město do oprav budov v areálu dávat miliony korun, je totiž většinovým
vlastníkem špitálu. Jen v letošním roce tak z rozpočtu města putovalo na opravy šedesát osm milionů korun.
Podle občanských demokratů by ale nemocnice pro město užitečná byla.
"Specializovaná pracoviště by tu samozřejmě zůstala, ale jako celek by sloužila pro desetitisíce pražských zaměstnanců,
kteří by získali kvalitní péči," míní Šťastný. * Komu by sloužila Metropolitní nemocnice by patřila městu a sloužila
by především jeho zaměstnancům. Mezi ně patří strážníci, zaměstnanci Dopravního podniku, Technické správy
komunikací, Pražských služeb a hasiči. Specializovaná pracoviště by tu zůstala.
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